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Besvarelse af spørgsmål 366 alm. del stillet af udvalget den 3. septem-

ber 2024 efter ønske fra Lisbeth Bech-Nielsen (SF). 

 

Spørgsmål:  

I besvarelsen af ERU alm. del - spørgsmål 191 (2022-23, 2. samling) skri-

ver ministeren, at han er enig i, at ”dankortet fortsat skal være en billig, 

sikker og tidssvarende betalingsløsning”. Vil ministeren uddybe, hvad han 

mener med det og I forlængelse heraf redegøre for, hvad der er planen for 

Dankortet som betalingsløsning i fremtiden? 

 

Svar: 

Jeg mener, at Dankortet er et gode for vores samfund, og det har i mange 

år givet danske forbrugere og forretninger adgang til billige betalinger.  

 

Vi skal sikre, at reguleringen på området også i fremtiden understøtter, at 

Dankort kan følge med den teknologiske udvikling på betalingsmarkedet, 

så det fortsat vil være en attraktiv mulighed blandt betalingsløsningerne i 

Danmark. 

 

Rammer om Dankortet, der er ejet af virksomheden Nets A/S, som er en 

del af italienske Nexi Group, skal derfor understøtte, at Nets A/S har til-

skyndelse til at investere i, at Dankort forbliver konkurrencedygtigt inden 

for rammerne i reguleringen.  

 

 

Med venlig hilsen 
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